
MOCIÓ PEL COMPLIMENT DELS ACORDS DEL PLE DE SANTA EULÀRIA
DES RIU PER A LA MILLORA DEL BARRI DE CAN NEGRE

Ramón Roca Merida, amb DNI 39187905E, portaveu i actuant en representació del
grup municipal socialista de Santa Eulària des Riu, EXPOSA:

El passat 20 de juliol de 2020, el grup municipal socialista reclamava executar un pla
integral de millora i neteja del barri de Can Negre. En aquesta proposta, es recollien
les diferents denúncies i peticions de millora que diferents vesins i treballadors de la
zona ens van fer arribar relacionades amb l'estat d'abandonament en què es trobava
Can Negre.

Principalment, es va detectar una manca de neteja, senyalització insuficient, asfaltat
dels carrers deficient, una greu manca de seguretat pels vianants, un assentament
il·legal a l'entrada al barri des de la ronda de la carretera de Sant Antoni, i que
l'accés a la carretera de Sant Antoni des del carrer Riu Duero era molt estret.

Les propostes d'acord que finalment es van aprovar, per unanimitat, anaven en la
direcció de posar en marxa un pla de millora i neteja del barri de Can Negre, iniciar
els procediments per garantir un bon accés segur i ample cap a la ronda de la
carretera de Sant Antoni, des del carrer Riu Duero i començar els procediments
oportuns per al desmantellament de l'assentament il·legal que hi havia al terreny
situat al costat de la ronda de la carretera de Sant Antoni.

L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu ha realitzat en diverses ocasions trobades
amb residents i empresaris de la zona per tal d'explicar els projectes i que aquests
puguin fer aportacions. Les explicacions que s'han traslladat és que el projecte s'ha
dividit en tres fases, havent-se executat només la primera d'elles. De fet, a la darrera
reunió es va prometre als vesins i vesines de Can Negre que abans de fi d'aquest
any ja estaria executada la segona.

A més dels problemes ja detectats de millores als carrers i la manca de neteja, a la
darrera setmana s'ha creat un clima d'alarma per haver-se produït dos robatoris en
poc temps a empreses i comerços de la zona i els vesins reclamen que a més de les
obres previstes i la millora de la neteja, es millori la seguretat de la zona amb millor
il·luminació i amb càmeres de seguretat.

El 12 de setembre de 2021, l'ajuntament començava les obres de millora del barri de
Can Negre, en concret, s'iniciava la primera fase que comprenia els carrers Riu
Xúquer i Riu Duero i que millorava la seguretat, la mobilitat, l'eficiència energètica i
els serveis generals del polígon i la zona residencial dels carrers mencionats. Les
obres van tenir una durada de poc més de quatre mesos i un preu de licitació de
477.365,6 €.



No va ser fins al dimecres 1 de febrer de 2023 que es va presentar la segona fase
de les obres de millora a on l'alcaldessa de Santa Eulària, Carmen Ferrer, va
informar els vesins que després de l'estiu s'iniciarien les obres.

Finalment, després de les eleccions del 28 de maig, van ficar a un calaix el projecte
de segona fase i avui dia encara no se sap res del compromís d'inici d'aquestes
importants obres de millora d'un barri que fins fa tres anys havia patit un
abandonament total per part dels governants del Partit Popular.

Recentment, el grup socialista ha rebut queixes de vesins residents de la zona que
reclamen millores en la il·luminació i de seguretat, ja que la sensació d'inseguretat fa
temps que augmenta, pels diversos robatoris que han ocorregut i del que els
mateixos vesins es queixen de la manca de seguretat en els seus carrers. També
han detectat que es produeixen situacions d'inseguretat per una velocitat excessiva
als carrers que comprenen les zones remodelades de la primera fase.

Així mateix, es reben queixes pel mal manteniment dels elements de senyalització i
d'il·luminació amb senyals trencades o fanals caiguts que no han estat restituïdes.

El grup socialista considera que aquestes millores són imprescindibles per donar
seguretat al veïnat i zona industrial i per a dignificar un barri a on els vesins fa molts
d'anys que esperen les millores que el barri i zona industrial necessiten.

Per tot això exposat, el grup socialista, presenta per la seua aprovació la següent
MOCIÓ amb els següents punts d'acord:

1. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu es compromet a reiniciar les obres
planificades de Can Negre executant les fases 2 i 3 abans d'acabar l'any
2024.

2. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu, es compromet a millorar la
senyalització, il·luminació i seguretat de Can Negre avaluant la possible
instal·lació de càmeres de seguretat.

3. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu, es compromet a millorar el
manteniment dels elements de senyalització vertical i d'il·luminació del barri
de Can Negre.

4. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu, es compromet a cercar i aplicar
solucions per a limitar la velocitat dels vehicles als carrers del Barri de Can
Negre especialment a aquells recentment remodelats.

5. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu es compromet a incrementar de forma
immediata la neteja del barri amb els mitjans i la periodicitat suficient d'acord
amb les seves necessitats i als acords d'aquest plenari.



6. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu es compromet a iniciar els tràmits
necessaris per eliminar l'assentament que hi ha al costat de la rotonda que
dona accés al carrer Riu Duero.

7. L'Ajuntament de Santa Eulària des Riu es compromet a cercar de forma
urgent una solució definitiva a l'accés al carrer Riu Duero des de la ronda per
fer-lo més ample i segur.

Santa Eulària des Riu, 11 de desembre de 2023

Ramón Roca Mérida
Portaveu grup municipal socialista


